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Voorwoord  
 
Beste inwoners van Biddinghuizen en betrokkenen, 
 
Biddinghuizen, we doen het samen!  
En dat blijkt maar ook weer eens in 2024. Het jaar nadat we 60 jaar Biddinghuizen samen hebben 
gevierd. In dit jaarverslag blikken wij graag terug op de activiteiten die vele vrijwilligers binnen de 
Algemene Vereniging Dorpsbelangen Biddinghuizen hebben uitgevoerd.  
 
Met dank aan betrokken leden die trouw de contributie betalen, die meehelpen, die meedenken en 
adviseren of steun of opbouwende mening uiten tijdens onze ledenvergaderingen.  
 
Dit jaarverslag is de uitgebreide versie en gebaseerd op aanlevering vanuit de diverse werkgroepen. 
Daarnaast hebben wij ook een visueel jaarverslag gemaakt.  
 
Wij zijn blij dat wij als bestuur een uitbreiding hebben gehad in dit jaar. Want er speelt veel in ons 
dorp. Dit jaar en de komende jaren. Wij doen ons uiterste best en hopen dat jullie daarin mee blijven 
doen. Dat is onze uitnodiging aan alle inwoners van Biddinghuizen.  
 
Hartelijke groet, 
Bestuur Dorpsbelangen Biddinghuizen 
 
Joris van Heemskerk, voorzitter 
Martijn Veldkamp, penningmeester 
Karin van der Walle, secretariaat 
Rob van Woerkom, algemeen lid 
Marielle Steeneveld, algemeen lid   
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1. Activiteiten Dorpsbelangen Biddinghuizen 
 
In 2024 hebben we als Dorpsbelangen Biddinghuizen (DB) aan veel zaken aandacht besteed. Graag 
nemen we u mee in onze positie op een aantal van deze onderwerpen. 

1.1 Investering Dorpen 

 
Achtergrond 
In februari 2024 heeft de gemeenteraad ingestemd met het voorstel van het College van 
Burgemeester & Wethouders (hierna: College) om per zwembad EUR 1,4 miljoen beschikbaar te 
stellen voor maatregelen die een wezenlijke maatschappelijke impact hebben. Onderdeel hiervan is 
een participatietraject dat zich toespitst op de vraag: kan deze investering het beste aangewend 
worden voor het behoud en verbetering van zwembad De Alk? Of heeft het dorp alternatieve ideeën 
die meer impact hebben? 
 
Zwembad of iets anders? 
Zwembad De Alk in Biddinghuizen is verouderd. Om het toekomstbestendig te maken moet het 
grondig gerenoveerd worden. De kosten hiervoor zijn 1,4 miljoen euro. De gemeente wil graag 
investeren in Biddinghuizen maar twijfelt of het verstandig is om zoveel geld te investeren in het 
zwembad. Het geld wordt hoe dan ook gereserveerd voor het dorp.  
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen  
Wij waarderen het dat de gemeenteraad ruimte heeft gelaten voor Swifterbant en Biddinghuizen om 
een eigen koers te varen, omdat we zien dat de situatie in de dorpen verschillend is. Tijdens een extra 
raadsvergadering in februari hebben wij ons daarom uitgesproken voor het ophalen van de mening 
van het dorp. Vooral vanwege het verleden, omdat de discussie rondom het zwembad al vele jaren 
speelt. DB en inwoners, en dan in het bijzonder de zwembad-werkgroep, hebben zich vol overgave 
ingezet voor het zwembad. Daarbij is een visie gevormd over de toekomst van het zwembad waarbij 
de voorgestelde investering van EUR 1,4 miljoen niet aansluit.  
 
Voor ons was dit een belangrijke reden om ja te zeggen tegen het participatietraject. Ten eerste 
krijgen we daarmee gelegenheid om heel het dorp te raadplegen over een lastig vraagstuk. En ten 
tweede kunnen we dat inzetten om een beeld te vormen van wat er speelt in het dorp én wat 
inwoners belangrijk vinden. Maar als we het dorp om een mening vragen, dan moet Dorpsbelangen 
in zo’n traject een neutrale positie innemen. Dat is geen makkelijke positie maar een noodzakelijke 
positie als we er voor iedereen in het dorp willen zijn. En deze vraag is belangrijk voor iedereen in het 
dorp. 
 
De wethouder heeft tijdens de Voorjaarsvergadering het participatieproject toegelicht: ‘Wat doe je 
met die 1.4 miljoen, zodat het ook een toegevoegde waarde heeft voor het dorp? Biddinghuizenaren 
weten dit zelf het beste. Er gaat een gesprek komen met DB over het proces, het besluit is aan het 
dorp. Als de inwoners de vraag niet beantwoorden, dan beslist de gemeente.’ 
Van de aanwezige leden die benieuwd maar vooral kritisch zijn, komen verschillende vragen: Wat is 
het tijdspad, hoe gaan we communiceren, hoe bereiken we mensen, is er al een idee en vooral hoe ga 
je het met elkaar eens worden? Dit moet uit het proces komen. Het gaat in ieder geval geen jaar 
meer duren. De wethouder geeft aan niet meer tijd te gaan verliezen. DB vindt de vraag vanuit 
de gemeente (‘Wat willen jullie?’) een mooi principe.  
 
We hebben deze keuze en onze positie toegelicht op de ledenvergaderingen. En opgeroepen om deel 
te nemen aan het proces. Daarnaast hebben we ons ingezet om het proces zo goed mogelijk te 
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voeden met lokale belangen en met het ophalen van meningen. Zowel de inrichting van het 
participatieproces als de inrichting van de besluitvorming is in handen van de gemeente. En het is aan 
de gemeente om te besluiten op basis van wat er is opgehaald.  
 
Het participatietraject leverde 540 reacties op via een 
digitale enquête en persoonlijke gesprekken. Voorstanders 
van het behoud van het zwembad benadrukten de 
gezondheidsvoordelen, sociale aspecten en toegankelijkheid 
voor kinderen en ouderen. ‘Tegenstanders’ wezen op de 
hoge kosten, het beperkte gebruik en de beschikbaarheid 
van alternatieve zwemlocaties zoals de Bremerbaai en het 
zwembad in Dronten. 
 
Het besluit dat in 2024 genomen zou worden, is uitgesteld 
naar 2025. Na het besluit komt de gemeente terug bij Dorpsbelangen om de uitwerking samen met 
het dorp verder in te vullen. 
 
Toelichting 2025 
Begin 2025 heeft het college, gezien de uitkomsten van het participatietraject, voorgesteld om De Alk 
na het seizoen 2025 te slopen en verder onderzoek te doen naar de besteding van de voorgestelde 
investering. Een groep inwoners is de actiegroep Red de Alkie gestart en hebben wij elkaar 
geïnformeerd. In het besluitvormingsproces heeft DB een neutrale positie ingenomen. We hebben 
gezien dat de besluitvorming van het College niet aansloot bij de opdracht van de gemeenteraad en 
daarmee te voorbarig was. Wij waarderen dat dit ook erkend is en de wethouder namens het college 
excuses heeft aangeboden. Met het besluit van de gemeenteraad om De Alk te renoveren is er 
eindelijk de gewenste duidelijkheid over toekomst van De Alk. We zijn blij dat na jaren van 
vooruitschuiven een besluit is genomen.  
 
 

1.2 Sleutelproject 

Achtergrond 
De gemeente Dronten heeft de eerste stappen gezet met het Sleutelproject Biddinghuizen. Dit 
project gaat belangrijke veranderingen en verbeteringen in het centrum gebied bieden, waar het hele 
dorp profijt van zal hebben. Er zijn verschillende uitdagingen in Biddinghuizen die opgelost moeten 
worden, zoals verkeersveiligheid, woningbouw en duurzaamheid. Het Sleutelproject biedt een 
oplossing voor deze uitdagingen en maakt deel uit van de plannen voor de groei van de gemeente 
Dronten tot 2050 (Toekomstvisie Dronten 20250). 
 
Dit project is gebaseerd op een visie die in mei 2023 werd vastgesteld, genaamd "Richting aan groei". 
Hierin wordt gekeken naar onderwerpen zoals het verbeteren van de verkeersveiligheid, het bouwen 
van nieuwe woningen, het creëren en verbeteren van plekken voor ontmoeting en activiteiten en de 
komst van een nieuw gezondheidscentrum. Ook de openbare ruimte, de mogelijkheden bewegen, en 
aanpassingen voor een beter klimaat krijgen aandacht. 
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen: 
De gemeente was voor het Sleutelproject eerst vooral gericht op de entree van het dorp en nieuwe 
inwoners. Dat is zeker nodig. Maar het centrum, daar ligt de opgave voor ons dorp. Dit hebben de 
bewoners en Dorpsbelangen ook aangegeven. We zijn blij dat de gemeente dit heeft opgepakt.  
 



Algemene Vereniging voor Dorpsbelangen Biddinghuizen – Jaarverslag 2024 6 

In zijn gesprekken in het dorp en ook met DB heeft de projectleider vooral teruggekoppeld gekregen: 
begin niet opnieuw. In het dorp zijn al veel plannen gemaakt en er is al veel beschikbaar. ‘Ga niet een 
station terug, maar maak een doorstart.’ De projectleider is constructief met de signalen en wensen 
uit het dorp aan de slag gegaan. De visie en het plan van aanpak is 15 oktober in de gemeenteraad 
geweest. Tijdens de Najaarsvergadering op 13 november 2024 heeft hij verteld over de stand van 
zaken, de vorderingen, voorbereidingen en de planning voor de komende maanden. Hij krijgt applaus 
uit de zaal voor het tempo dat de gemeente wil maken.  
 
In 2025 hebben klankbordgroepen plaatsgevonden en brede bijeenkomsten en is een Toekomstbeeld 
gepresenteerd. Voor de zomer 2025 ligt een plan klaar voor besluitvorming.  
 
 

1.3 Sociaal en maatschappelijk vastgoed 

Achtergrond 
In een samenleving spelen allerhande maatschappelijke organisaties zoals (sport)verenigingen, 
sociale clubs, scholen, kerken, de moskee, koren etc. een belangrijke rol. Deze partijen zijn gebaat bij 
een laagdrempelige en toegankelijke plek om hun activiteiten te ontplooien.  
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen 
Al langere tijd maken we ons als bestuur druk over het sociaal en maatschappelijk vastgoed in 
Biddinghuizen. Hieronder verstaan we onder andere het Educatief Centrum Biddinghuizen (hierna: 
ECB), MFG De Binding en het onderkomen van De Kans en Chillpoint. 
 
Ook in het afgelopen jaren hebben we onze zorgen geuit over deze laagdrempeligheid en 
toegankelijkheid van dit soort voorzieningen in Biddinghuizen. De Binding heeft tot nog toe niet 
verwachtingen waargemaakt welke er vooraf waren. Het onderkomen van De Kans en Chillpoint is 
tijdelijk en er leven grote zorgen over de toekomst van met name De Kans. 
 
We zijn blij dat De Meerpaal bereid is geweest om de exploitatie van De Binding over te nemen. Oude 
maar vertrouwde gezichten kwamen weer terug. Maar we moeten ook eerlijk zijn. De Meerpaal heeft 
zich gecommitteerd aan één jaar en verlenging is absoluut niet een vanzelfsprekendheid. Als DB 
hebben we op diverse niveaus bij onder meer Gemeente Dronten en De Meerpaal onze zorgen 
kenbaar gemaakt. 
 
Op moment van schrijven van dit verslag is bekend dat De Meerpaal de exploitatie met nog een jaar 
verlengd.  
 
 

1.4 Overige onderwerpen 
 

Nationaal Programma Ruimte voor Defensie 
Achtergrond 
De afgelopen jaren is de geopolitieke situatie in Europa stevig veranderd. Er woedt weer oorlog op 
het Europese continent met als gevolg dat Europese landen stevige investeringen doen in hun 
defensie. In Nederland wordt binnen het ‘Nationaal Programma Ruimte voor Defensie’ gezocht naar 
nieuwe plekken voor onder meer opslag van munitie, oefeningen, huisvesting etc. In 2023 werd 
bekend dat Flevoland nadrukkelijk in beeld is bij Defensie voor verschillende van hun behoeften. Al 
langere tijd wordt er gesproken over een superkazerne in Zeewolde maar ook voor andere 
doeleinden is onze provincie in beeld. In 2024 is hier meer bekend over geworden.  
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Op het moment van schrijven is een locatie ten zuiden van Biddinghuizen, ter hoogte van de kruising 
Biddingringweg/Gooiseweg en de Larserweg, één van de opties voor een grootschalige 
munitieopslag. Daarnaast is Lelystad Airport in beeld als locatie voor de F35, het gevechtsvliegtuig 
van Defensie.  
 
De verwachting is dat het kabinet in mei 2025 een besluit neemt over de verschillende locaties. 
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen: 
Als bestuur ervaren we de informatievoorziening op dit moment als beperkt. De informatie vanuit 
Defensie is algemeen en weinig specifiek. Verdiepende informatie komt pas als locaties zijn 
aangewezen. Wij hebben onze bedenkingen geuit bij de Gemeente Dronten en de gemeenteraad. Het 
is fijn om te zien dat de gemeente de ontwikkelingen volgt, samen met andere Flevolandse 
gemeentes.  
 
 
Crash palen route 
Achtergrond 
Stichting 4 Mei Herdenking Dronten heeft als doel het organiseren van de jaarlijkse Dodenherdenking 
in Dronten. Hierbij is een afvaardiging van ons bestuur ook aanwezig. Stichting Aircrew Forever is een 
onderdeel van Stichting 4 Mei Herdenking Dronten en is verantwoordelijk voor het onderhouden van 
de route met herdenkingspalen van oorlogsvliegtuigen die geborgen zijn bij de drooglegging van de 
polder. Deze ‘crashroute’ is in 2011 gerealiseerd en in 2021 geactualiseerd. Een route van 125 
kilometer langs 19 palen waar informatie over is gevonden. Het is de wens van Stichting 4 Mei 
Herdenking Dronten om deze route meer bekendheid te geven. 
 
Een manier is het ontwikkelen van een aantal fiets en/of wandelroutes langs een aantal 
herdenkingspalen. Al rijdend door het landschap krijgen deelnemers het verhaal achter de 
herdenkingspalen (en meer) te horen en te zien en maken ze kennis met de unieke geschiedenis van 
herdenken in Oostelijk Flevoland. Door informatie die te vinden is op een website, informatie die 
verteld wordt, een link naar een video op de paal. In de route wordt de link gelegd van het verleden 
naar het heden, om bewust stil te laten staan bij het thema ‘Vrijheid geef je door’ opdat ‘May peace 
prevail on earth’. 
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen: 
Dorpsbelangen Biddinghuizen is door Stichting 4 Mei Herdenking Dronten gevraagd om 
betrokkenheid van inwoners te realiseren. Daar werken wij van harte aan mee. Op dit moment is de 
stichting actief om de nodige fondsen te verwerven om de realisatie mogelijk te maken. 
 
 
Problemen streekvervoer 
Achtergrond 
Eind 2023 heeft EBS de concessie voor het streekvervoer in onze regio overgenomen. Waar in het 
begin sprake leek van kinderziektes bleken deze toch wat hardnekkiger van aard. Bussen vielen uit, 
chauffeurs namen verkeerde routes en bussen waren overvol. Kortom, er was sprake van veel 
opstartproblemen bij de nieuwe vervoerder. Deze problemen werden al snel opgemerkt door de 
lokale en regionale pers maar ook de provincie en gemeentes.  
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen: 
Dorpsbelangen Biddinghuizen heeft zich in een extra vergadering van de Provinciale Staten Flevoland 
uitgesproken over de problemen. Tijdens de vergadering hebben we het belang van betrouwbaar 
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openbaar vervoer voor de inwoners van Flevoland benadrukt en gewezen op de discrepantie tussen 
de beloften van de provincie en de werkelijke situatie. 
 
EBS heeft na deze ophef beterschap belooft en inmiddels lijken de problemen opgelost door onder 
meer de werving van nieuwe chauffeurs. 
 
Verkeer 
Achtergrond 
Al langere tijd worden er problemen ervaren omtrent de verkeerssituatie in met name het centrum 
van Biddinghuizen. In het bijzonder de kruising tussen de Dreef, de Voor en de Baan wordt als 
problematisch ervaren en rondom de scholen.  
 
Dorpsbelangen Biddinghuizen: 
Ook in recente ledenvergaderingen is de verkeerssituatie diverse malen aan bod gekomen. De 
verkeerssituatie is regelmatig onderwerp van gesprek tussen het bestuur en diverse geledingen 
binnen de Gemeente Dronten. 
 
In 2024 heeft de gemeente diverse initiatieven ondernomen vooral bedoeld om de knelpunten in 
beeld te brengen. Er zijn verkeersmetingen uitgevoerd, zogenaamde ‘smileys’ opgehangen om 
automobilisten te wijzen op hun snelheid en er is een rondgang georganiseerd waar ook 
bestuursleden bij zijn aangesloten. 
 
De verkeerssituatie is ook nadrukkelijk een onderdeel van de het Sleutelproject Biddinghuizen en zal 
vanuit daar verder uitgediept worden. 
 

1.5 Bestuurssamenstelling 

 

Bestuurslid Functie Zittingstermijn* 

Joris Heemskerk Voorzitter 1ste termijn: 2022 t/m 2025 

Martijn Veldkamp Penningmeester 1ste termijn: 2022 t/m 2025 

Karin van der Walle Secretaris 1ste termijn: 2024 t/m 2027 

Rob van Woerkom Algemeen bestuurslid 1ste termijn: 2024 t/m 2027 

Mariëlle Steeneveld Algemeen bestuurslid 1ste termijn: 2024 t/m 2027 

 
* Conform de statuten van de vereniging treedt een bestuurslid uiterlijk drie jaar na benoeming af. 
Het bestuurslid is hierna maximaal nog eenmaal herkiesbaar voor een periode van drie jaar. Een 
bestuurslid dat al een maximale termijn zitting heeft gehad, kan nadien pas weer worden gekozen, 
nadat deze aansluitend één volledige benoemingstermijn van drie jaren geen zitting heeft gehad. 
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2. Activiteiten Stichting de IJsvogel 

 

2.1 Terugblik activiteiten 

Ook in 2024 hebben we weer een aantal leuke gezellige evenementen kunnen neerzetten. 
Hieronder een kort impressie van de evenementen: 
 
Paaseieren zoeken 
Maandag 1 april, Tweede Paasdag. In het dorpsbos, vlakbij de ijsbaan, vond het jaarlijkse paaseieren 
zoeken plaats. Er waren een aantal vakken uitgezet voor iedere leeftijdscategorie. Daar werden de 
eieren verstopt en ook een gouden ei. De kinderen konden hun gevonden eieren inleveren en kregen 
daarvoor chocolade eitjes. De kinderen die het gouden ei hadden gevonden kregen een leuke 
paashaas van chocolade. Maar voordat men kon beginnen met het zoeken naar de eieren moesten 
eerst de spieren warm gemaakt worden bij een gezellige work-out, dansen en strekken op muziek. 
Men kon ook op de foto met de paashaas. Voor de kinderen die geen eieren wilden zoeken, stonden 
een paar spelletjes klaar. Er waren veel ouders met kinderen aanwezig, een gezellige activiteit.  
 
Koningsdag 
Zaterdag 27 april kon er Koningsdag gevierd worden, zoals we die gewend waren. Op het Plein werd 
‘s morgens de vlag gehesen, met burgemeester Gebben, Dorpsbelangen Biddinghuizen, de scouts, 
veteranen en Stichting De IJsvogel. Maris Sonores begeleidde dit muzikaal. Na de aubade was er de 
versierde fietsoptocht voor de kinderen. Voor iedereen was er een kleine attentie. De hele ochtend 
kon men struinen over de kleedjesmarkt in het centrum. ‘s Middags kon men naar de autocross bij 
van Werven. Deze cross werd zeer goed bezocht. Hier hebben we met een grote groep vrijwilligers 
het verkeer en de entree opgepakt. 
 
Avondvierdaagse 
In week 23 was de avondvierdaagse. Er werd gelopen op maandag 3 
juni, dinsdag 4 juni, donderdag 6 juni en vrijdag 7 juni. De 
weersomstandigheden waren goed. In totaal liepen er ruim 300 
deelnemers dit jaar. Dit jaar konden de mensen zich alleen digitaal 
opgeven om mee te wandelen, want goed verliep. Ook was er een 
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actie via de Pas van Dronten. Op vrijdag was de intocht over een gezellige versierde Dreef, met langs 
de kant veel publiek. We kijken terug op een goed verlopen week.  
 

Opdreef feestweek 
Van 3 t/m 7 juli hadden we het Opdreef festival. Deze week 
hadden we een mooi programma samengesteld. Doordat er in de 
gemeente nog drie andere evenementen waren, viel het 
bezoekersaantal deze week wat tegen (helemaal in vergelijking 
met 2023 toen alles uitverkocht was). 
 
 
 
Wat er zoal te doen was? Nou, zo konden we sporten, was er een 
koffie uurtje, yogales, een kindermiddag, Biddinghuizen Goes Live, 

Zonnebloem (een besloten activiteit), Klaverjas/spelletjes avond, dorpslunch, Biddinghuizer 1000 
poot, Verenigingenmarkt, de hobbybeurs, braderie, rommelmarkt, de feestavond, een bijeenkomst 
van de WIBB. En als laatste de dorpsmaaltijd. Al met al was het een drukke maar geslaagde week. 
 
Dit jaar kregen we ook te maken met het statiegeldsysteem, wat landelijk opgelegd is. We hebben 
hard kunststof bekers gehuurd. Kortom: men kocht een beker voor 3 euro, waarna het drankje 
gekocht kon worden. Bij inlevering ontving men een barcode die men thuis kon scannen waarna men 
2,50 retour kreeg op de bankrekening. Ondanks dat dit nieuw was en men eraan moest wennen 
hebben we geen grote problemen meegemaakt. 
 
Sleepbootfestival 
Op zaterdag 31 augustus was het druk aan de 
Havenkade. Daar lagen veel mooie en oude 
sleepboten te pronken voor de bezoekers. 
Aangevuld met een aantal braderiekramen en 
een springkussen voor de kinderen. Onder op 
de kade stonden enkele oude ambachten. 
Natuurlijk zorgden de koren voor een muzikaal 
tintje. Er kwamen veel bezoekers deze dag, 
mede door het mooie weer.  
 
Sinterklaas 
Op zaterdag 16 november was de intocht van 
Sinterklaas die aan kwam bij de kade. Na het ontvangst en de toegezongen liederen stapte de Sint op 
zijn paard om een route te lopen door het dorp. Onder begeleiding van de verkeersregelaars eindigde 
dit jaar de optocht bij de Binding. De intocht werd druk bezocht. Na de intocht was er nog een feestje 
in de Binding. Na anderhalf uur kon iedereen weer naar huis. Een optreden van het Soepkwartet 
werd enthousiast ontvangen door de kinderen. 



Algemene Vereniging voor Dorpsbelangen Biddinghuizen – Jaarverslag 2024 11 

 
Vanaf de intocht tot en met 5 december werden 
er diverse huisbezoeken, bezoeken aan 
bedrijven en verenigingen en aan de 
basisscholen, door de sint en enkele pieten 
afgelegd. Ook werd er een kinder-pieten-bingo 
georganiseerd in De Binding. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Winterfair 
Op zaterdag 14 december werd de 
Winterfair georganiseerd op het 
Maaiveld. Ondanks de kou en de 
regen waren er de hele dag veel 
bezoekers aanwezig. Zo stonden er dit 
jaar 67 kramen, voor eenieder wat 
wils, en de kerstman kwam langs. Het 
kinderkoor Jong Leven kwam zingen 
en Maris Sonores zorgde voor de 
vrolijke aubade. Ook was er een 
draaiorgel aanwezig.  
Dit jaar stond er ook weer een mooie grote schaatsbaan waar veel kinderen hun talenten hebben 
getoond, dit was weer wederom een groot succes.  Winkeliers hadden mooie prijzen geschonken 
voor de verloting. Voor de inwendige mens werd ook gezorgd, zo kon men lekkere warme koffie, 
thee, chocolademelk en (alcoholvrije) glühwein krijgen en was er erwtensoep en broodjes te koop. 
Kortom de Winterfair was een gezellig geheel en werd de hele dag druk bezocht. 
 
Lichtjestour 
Ook op zaterdag 14 december kwamen er weer veel mooi versierde, verlichte tractoren het dorp 
inrijden. Nadat ze allemaal verzameld hadden op het plein ging de stoet om 19.00 uur, onder 
begeleiding, een lange route rijden door het dorp. In het dorp stonden veel mensen buiten of achter 
de ramen de optocht te bewonderen. 

 
Zaterdag 7 december was de aftrap in 
Swifterbant, zaterdag 21 december reed 
de tour in Dronten.  
De organisatie kijkt terug op een leuk en 
geslaagd evenement. 
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2.2 Bestuur 

De bestuurssamenstelling in 2024 zag er tot en met september als volgt uit:  
 
Voorzitter:   Jan Schuurhuis 
Penningmeester:  Rian Ceelaert  
Secretaris:   Astrid van der Jagt  
Algemeen bestuurslid:  Teun van Beek 
Algemeen bestuurslid:  Dennis van der Jagt  
 
Vanaf 1 oktober heeft Danny Knuijsting de functie van Teun van Beek overgenomen. 
 
Het bestuur van St. de IJsvogel kijkt terug op een mooi feestelijk jaar qua evenementen.   
 
Zoals iedereen, kijken wij uit naar 2025. 
Ondertussen zijn we alweer druk met de 
voorbereidingen. 
 
Houd alle (social) media in de gaten voor verdere 
informatie. 
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3. Activiteiten Dierenpark De Scharrelberg 

 

3.1 Terugblik 2024 
 

Januari 
De maand begon nat maar met 9 graden plus op de thermometer. De nieuwjaarsnacht is voor onze 
dieren rustig verlopen, de hele eerste week regen, in de tweede week lichte vorst.                                                                                                                                                                       
De vorst benut om stalmest uit te rijden op het toekomstige bietenland, midden januari was de 
vorstperiode weer voorbij. 
 
In de tweede helft van januari stuurden we een bedankje aan onze sponsoren. Eind van deze maand 
bespraken we voor het eerst onze ontvangen vijver offerte.  
 
Februari 
Ook februari startte met zacht weer, wel veel wind en buien. Op 26 februari haalde meerdere 
kinderen het zeer gewilde diploma boer, boer Anton bleek een kundige opleider te zijn. Begin van 
deze maand hadden we, Jack en Wim, met Joyce een eerste gesprek met Koos in ’t Hout over de 
aanpak van de vijver renovatie. Belangrijke aandachtspunten waren: financiering door het 
Windfonds, werkzaamheden door aannemer Geschiere en de eigen rol tijdens de uitvoering van het 
werk. Onze witte wallaby kreeg deze maand een jong maar niet met moeders kleur wat we met z’n 
allen zo gewenst hadden. 
 
Maart  
Op 4 maart hielden we onze jaarvergadering vandaag waren we te gast bij Anne Marie en Henk 
Aernaudts, het was plezierig daar onze bijeenkomst te hebben. De weersomstandigheden waren 
slecht, we besloten de dwerggeiten op te sluiten. Ook in deze maand kwamen de kinderen van 
basisschool de Wingerd in drie groepen op bezoek.  
 
NL Doet vond dit jaar plaats op 15 en 16 maart. Op 16 maart is er op de Scharrelberg flink geklust. We 
waren in totaal met 13 vrijwilligers, inclusief wij zelf. Naast schoonmaakwerk werden veel muren 
gewit het knapte er erg van op, een gezellige dag!  
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Op 17 maart kwamen de eerste jonge geiten, twee keer een vierling. Op 19 
maart weer jonge geiten, een tweeling deze keer. Eind maart kreeg de laatste 
dwerggeit haar jongen, een tweeling, helaas is de moedergeit na de geboorte 
van haar jongen overleden de tweeling hebben we gezamenlijk met de fles 
grootgebracht. Eind maart hebben we de kisten met peen en voederbieten, 
die bijna leeg waren moeten sorteren op rot, we hebben het hele 
winterseizoen royaal peen en voederbiet kunnen voeren. 
 
April 
Op 6 april werden de alpaca’s geschoren en op 8 april hadden we ons eerste 
serieuze gesprek met Koos Geschiere en zijn compagnon, wat later Jan Bouma 
uit Joure bleek te zijn, over de aanpak van de vijver. We legden de eerste 
contacten met belangrijke instanties zoals Gemeente en Waterschap. Onze intentie maar ook een eis 
van de aannemer is een klus die waterdicht is als het gaat om de benodigde vergunningen.                                                                                                                                                               
Nog steeds twijfels, krijgt onze Zuid Afrikaanse Nubische geit jongen of niet? Dat was op 15 april en 
een dag later werden we verrast. Anton trof in zijn voerweek op een ochtend onze geit met 3 
gezonde jongen. 
 
Mei 
Op 6 mei heeft een van onze hanen de Scharrelberg moeten verlaten omdat deze te vrijpostig was 
naar dames en kinderen.  

 
Op 11 mei zaaiden we de bieten onder redelijke omstandigheden. 
Deze dag vond ook onze zogenaamde ‘woldag’ plaats waar wij 
onder meer de schapen scheren. Jammer, maar ook in deze maand 
is een drachtige alpaca overleden, de oorzaak is onbekend 
gebleven.  
 
Om meer duidelijkheid te krijgen omtrent de diepte van onze vijver 
en met hoeveel slib we te maken hebben zijn de lange laarzen 
aangetrokken en is onderzoek gedaan. De diepte viel mee met een 
stevige zandbodem maar er zal wel veel slib verwijdert moeten 
worden. Deze maand zijn verder diverse contacten gelegd met de 
verschillende instanties voor de benodigde vergunningen. Bij het 

onderzoek naar de vijver is ook de windmolen betrokken. Het bleek dat de molen door een gebroken 
aandrijfas niet naar behoren kan functioneren.   
 
Juni 
Het weer zit niet mee de afgelopen tijd, wisselvallig en nat. In deze maand leegden we weer de graan 
monsterpotten van Poldergraan. Het is een goede samenwerking tussen de Scharrelberg en 
Poldergraan, wij het graan en zij weer lege monsterpotten.  
 
Op 14, 16 en 19 juni werden de jonge herten geboren, Één hinde is gust gebleven. Loes, één van onze 
trouwe bezoekers van de Scharrelberg was erg ontdaan van het overlijden van onze alpaca. We waren 
erg blij met haar steun toen we besloten een nieuwe aan te kopen.                                                                                                                                                                                         
 
Ook dit jaar zijn in de maand juni onze schapen en geiten weer gevaccineerd tegen Q koorts. 
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Juli 
Door de voorraad graan die we nog hadden en het graan wat uit de monsterpotten kwam zaten we 
wel erg ruim in onze voorraad. De goede contacten die we hebben met andere dierenparken, 
Bambihof in Swifterbant en Buiten in Dronten, deed ons besluiten de beide parken te laten delen in 
onze voorraad. De ene dienst is de andere waard.  
 
Op 3 juli werd een jonge alpaca geboren, een 
hengstveulen. Midden juli is onze nieuwe alpaca Luna op 
de Scharrelberg gearriveerd, samen met Loes hebben we 
haar komst gevierd op een woensdagmiddag. 
 
Op 15 juli hadden we een gesprek met Harry Wierda van 
het Waterschap, ook van hem kregen we het groene licht 
wat we ook al in eerder stadium van de Gemeente 
Dronten hadden gekregen.  
 
Augustus 
In de eerste week van augustus maakten we een definitieve afspraak met Koos Geschiere. De 
afspraak was, aanvang klus tweede helft september. Uiteindelijk zou dit toch wat later worden.  
 
Jammer, in deze maand overleed ook een wallaby vrouwtje. De oorzaak van haar overlijden was een 
ontsteking aan het hoofd. Een bekende oorzaak waar vaak geen genezing van mogelijk is. We hebben 
bij Jan Groeneveld een nieuwe wallaby aangekocht.  
 
Eind van de maand werd er door de Lady Circle een doe en speeldag op de Scharrelberg 
georganiseerd. Een zeer geslaagde dag, het weer werkte mee, warm en zonnig bij 28 graden. 
 
September 
Voor de renovatie van de vijver is vanuit Windfonds Groen € 25.000 ter beschikking gesteld. Graag 
wilden we een meer duurzame beschoeiing plaaten maar dat betekent € 5.000 aan extra kosten. Met 
de Gemeente Dronten kwamen we overeen dat deze kosten gedekt worden vanuit het gebiedsfonds 
van de Solar Carport Biddinghuizen. We waren blij met deze toezegging.  
 
We mochten deze maand ook een andere wens in vervulling laten gaan, een rustieke bank op de 
Scharrelberg. Frans de Vries vervaardigde de bank. We konden hem betalen uit de gift die we kregen 
van een Altobi, de lokale toneelvereniging die ophield te bestaan maar nog geld in kas had.  
 
Op 19 september hadden we als Scharrelberg verzorgers een gezellig etentje bij Huus van Guus nabij 
Harderwijk. 
 
Oktober 
Op 10 oktober bracht Joshua een bokje voor onze dwerg geiten, hij is wel erg dwerg. Gaat dat wel 
lukken? We houden ons vast aan de ervaring van de aanwezigheid van onze dwergbok eind 2023. 
Onverwacht kreeg onze grote Nubische geit 3 mooie jonge geiten.                                                  
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We maakten voorzichtig een begin met de vijverklus, het 
overtollig hout werd weggezaagd.        Het was prachtig weer 
een erg mooie herfst, op 21 oktober rooiden we de 
voederbieten, niet een erg grote oogst maar voldoende voor 
het komende voerseizoen. Eind oktober verlieten de jonge 
herten van dit jaar de Scharrelberg. 
 
Deze maand is ook de uitslag van Rabo Clubsupport bekend 
geworden. De stemmen van leden van de Rabobank leverden 
onze een mooie bijdrage op van € 1.995,40. 
 
November 
Ook hebben we net als de maand oktober prachtig herfstweer, goede temperatuur en droog. Helaas 
kunnen we nog niet met onze vijver renovatie kunnen beginnen. Eind van de maand, de 25ste, zijn we 
eindelijk met de vijverklus kunnen beginnen. Wel met slecht weer nu. De aannemer denkt drie weken 
nodig te hebben.                                            
 
Ook in deze maand een jammerlijk verlies van twee wallaby’s op 14 en 16 november.                                            
 
December   
Op 1 december is de ram voor onze schapen gearriveerd. Wat laat maar eerder was niet mogelijk om 
over een goede ram te kunnen beschikken. Het blauwtong virus speelde ook hier een rol in.  
 
Ondanks de minder goede weersomstandigheden wordt voorspoedig in de tweede week gewerkt aan 
de vijver door aannemer Koos Geschiere en Jan Bouma.                                                                                       
 
Omroep Flevoland maakt een item over dieren op de Scharrelberg waarin onze onze alpaca’s centraal 
staan. Elin onze witte alpaca van 18 maanden speelt de hoofdrol. Poldergraan heeft weer een kist 
graan voor ons gereed staan, we zijn er blij mee.                                  
 
Al een reeks van jaren maakte we dankbaar gebruik van een pompwagen (een handig apparaat om 
kisten en pallets te verplaatsen) van Jaap, een van onze verzorgers. Het deed ons goed dat 
Dorpsbelangen ons financieel in staat stelde er zelf een aan te schaffen.                             
 
In de derde week van december is het vijverkarwei afgerond, de omgeving van de vijver vraagt nog 
wel werk het wachten is op droge omstandigheden. Het is weer een mooie-functionele vijver 
geworden. Het weer knapt wat op we gaan richting Kerst. 
 
Een overzicht in grote lijnen over 2024 met veel goede momenten maar ook tegenvallers zoals het 
verlies van dieren. Het realiseren van de vijverklus, een al lange wens, was een goede afsluiting van 
2024.  
 
Welgemoed starten we straks weer in 2025, dank voor de ondersteuning die we ook dit jaar weer 
kregen van onze sponsoren en anderen die ons met raad en daad bijstonden. Maar ook dank voor de 
bijzonder plezierige manier waarmee we als verzorgers ook het afgelopen jaar met elkaar 
samenwerkten, een goed gevoel! 
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Hoe zag ons dierenbestand eruit eind 2024: 
▪ 2 pony’s  
▪ 5 damherten  
▪ 3 schapen 
▪ 2 Ouessant schapen  
▪ 4 dwerggeiten  
▪ 1 Nubische geit  
▪ 4 alpaca’s  
▪ 1 wallaby  
▪ 2 Kune kune varkens  
▪ 2 zwanen  
▪ 1 pauw  
▪ 4 ganzen  
▪ 6 tamme eenden  
▪ 20 kippen en een haan  
▪ 18 duiven  
▪ 4 konijnen 
▪ En veel wilde eenden die bij ons kwamen eten. 

 
Voor verslag; Wim Smulders, secretaris 

 

3.2 Verzorgers 

 
Onze verzorgers:                                                                                                                                                                     

▪ Toos Mocking 
▪ Henk Aernaudts 
▪ Jaap van der Weij 
▪ Jack Graumans 
▪ Anton Zijderveld 
▪ Wim Smulders 
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3.3 Financiën De Scharrelberg 
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4. Activiteiten Werkgroep Interreligieuze 
Bijeenkomst Biddinghuizen 

 
De Interreligieuze Werkgroep bestond het jaar 2023/2024 uit de volgende leden: 
 
Dhr. Wim Kapteijn  namens de Protestantse Gemeente Biddinghuizen, coördinator 
Mw. Herma Loohuis  namens dorpsgemeenschap Biddinghuizen 
Dhr. Anton Mangnus  namens de Geloofsgemeenschap Bonifatius Biddinghuizen 
Mevr. Semra Hokelekli  namens de Turks Islamitische Vereniging. 
Dhr. Ashok Somai  namens de Hindoeïstische gemeenschap  
Mevr. Gerda Visser-Bos  namens de Protestantse Gemeente Biddinghuizen als secretaris. 
Mevr. Aysegul Genc  namens de Turks Islamitische Vereniging. 
 
Wim Kapteijn geeft aan te stoppen als voorzitter van de werkgroep, hij blijft wel lid van de werkgroep. 
Besloten wordt het voorzitterschap te rouleren. 
 
We willen bij de jaarlijkse vredeswandeling graag kinderen betrekken en De Scharrelberg is een 
uitstekende locatie hiervoor. De wandeling is gehouden op 2 mei 2024. We hebben d.m.v. vragen 
over klimaat en dieren een leuk uurtje opgezet. Jammer dat er heel weinig kinderen aan de 
vredeswandeling hebben meegedaan.  
 
Op 7 juli 2024 vond de interreligieuze bijeenkomst plaats, onderdeel van de feestweek. Tineke 
Stuifzand helpt de WIBB al jaren deze bijeenkomst samen in te vullen. Als werkgroep zijn we hier erg 
dankbaar voor. 
 
Een feestelijke bijeenkomst, met als thema: Zien wij echt de ander? Er zijn een aantal sketches 
opgevoerd, er is een verhaal verteld wat werd afgewisseld met pianomuziek van Frank Affolter. Hij 
zou ook ’s avonds tijdens het gezamenlijk eten optreden, maar dit ging door miscommunicatie niet 
door. We hebben afscheid genomen van Wim Kapteijn als voorzitter van onze werkgroep. Anton 
Mangnus heeft dankwoorden uitgesproken. 
 
Het landelijke thema van Pax Christie was Samen voor vrede. Aan het einde van de Vredesweek – 22 
september – zijn we met 10 mensen gestart in het Noaberpark met een aantal uitspraken over vrede. 
We werden hartelijk ontvangen in de Graafschap door Bert Oost en kregen wat te drinken. Hij 
vertelde over zijn werk in het leger en we gingen met elkaar in gesprek. Na afloop zijn we naar de 
moskee gelopen, hebben kennisgemaakt met de nieuwe Imam en hebben verder met elkaar 
gesproken. We zijn dankbaar dat wij onze activiteiten in goede samenwerking met Stichting IJsvogel  
kunnen organiseren.  
 
Verslag Gerda Visser. 
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5. Financiële jaarrekening 
 

5.1 Balanspositie 

 

 
 

5.2 Resultatenrekening 
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5.3 Toelichting op de balans 

 
Vlottende activa 
De voorraad promotieartikelen omvat vlaggen en stickers welke verkocht worden via Boekenhuys Van 
der Walle. De totale verkoopopbrengst in 2024 bedroeg EUR 388,50. De exacte, historische wijze van 
activeren op de balans is onbekend. Daar de verkoopopbrengst de totale balanswaarde per 31-12-
2023 van EUR 204,85 overtreft, is de balanspositie naar nul gebracht.  
 
Liquide middelen (in EUR)      
         2024  2023 
 
Kas          761,90  389,35  
Rabobank Zakelijke rekening NL88 RABO 0112 5026 60   2.528,48 1.044,86 
Rabobank BedrijfsSpaarRekening NL90 RABO 3481 1355 99  12.500,00 12.500,00 
         ------------- -------------
Totaal liquide middelen       15.790,38 13.934,21 
 
Voorzieningen 
In de balans is een algemene onderhoudsreserve opgenomen om toekomstige uitgaven voor het 
onderhoud te dekken. Hoewel de vereniging geen materiële vaste activa in bezit heeft, is zij wel als 
(mede)initiatiefnemer betrokken bij zaken als het Verkeersplein, De Scharrelberg, Zwaluwentillen, 
etc. Deze voorziening draagt bij aan een stabiele financiële positie en voorkomt grote schommelingen 
in de exploitatiekosten. 
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5.4 Verklaring Kascommissie 

 

 


